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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till landsbygdsminister Peter Kullgren (KD)

2022/23:267 Jordförvärslagen

Ett av de tyngsta skälen till att Sverige har en jordförvärvslag är enligt den 
ansvariga myndigheten  Jordbruksverket och deras informationsmaterial 
att “behålla balansen i markinnehav mellan fysiska personer och juridiska 
personer totalt i landet. För att inte juridiska personer ska konkurrera ut fysiska 
personer, på marknaden för fastigheter som används för jord- eller skogsbruk, 
finns det strikta regler som begränsar juridiska personers möjligheter att köpa 
mark från fysiska personer”. En juridisk person kan till exempel vara ett bolag, 
kyrkan, kommunen, en förening eller en stiftelse. De behandlas alltså 
annorlunda än enskilda privata ägare, som också kallas fysiska personer.

Jordförvärvslagen är ett viktigt verktyg för att bevara balansen i markägande 
mellan fysiska personer och juridiska personer.

I dagens lagstiftning är det fullt möjligt att du som privatperson 
kan testamentera din lantbruksegendom till ett bolag, vilket i förlängningen 
kommer att innebära att balansen mellan fysiska och juridiska personer rubbas.

Med anledning av detta vill jag fråga landsbygdsminister Peter Kullgren:

 

Är ministern beredd att ändra lagstiftningen så man inte kan testamentera till 
juridiska personer?

………………………………………

Monica Haider (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-01-25
Besvaras senast
2023-02-01 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


